
   

IZVJEŠTAJ  

PREDSJEDNICE HRVATSKE KOMORE PRIMALJA ZA RAZDOBLJE 

01.10.2013. DO 15.02.2014. 

 
Od posljednje Skupštine u listopadu 2013. godine prošlo je vrlo malo vremena, no, ta četiri 

mjeseca smo bili izuzetno aktivni. Kao i uvijek, bili smo na raspolaganju članicama Komore za sve 

upite i pomoć koja im je trebala. U ova četiri mjeseca smo uspjeli konkretizirati neke prethodne 

najave i ostvarili pomake ne nekim područjima koja; iako nisu u ovlastima Komore kao strukovne 

organizacije, pokušavamo ostvariti od samog osnutka Komore - poput pokretanja primaljskih 

studija.  

 

Od aktivnosti Komore u 2013. godini posebno bih istaknula slijedeće, kronološki poredane: 

 

listopad 2013. 

 

- Nakon održane Skupštine početkom listopada, sredinom istog mjeseca dostavljamo 

Ministarstvu zdravlja na suglasnost prijedlog izmjena i dopuna Statuta kojim bi se trebalo 

regulirati pitanje članarina kod zatečenog stanja primalja koje ne rade na primaljskim 

radnim mjestima te omogućiti uspostavljanje dobrovoljnog članstva.  

 

- Zaprimamo odgovor, odnosno mišljenje Pučke pravobraniteljice Republike Hrvatske na 

zahtjev Komore, kojim se potvrđuje stav Komore da je; unatoč pravnoj regulativi koji 

sadržava priziv savjesti (Ustav RH) potrebno unijeti priziv savjesti u Zakon o primaljstvu 

kako bi se ubuduće izbjegle sve moguće nedoumice. Mišljenje dostavljamo u Ministarstvo 

zdravlja i tražimo sastanak. Istovremeno, kao još jednu od tema sastanka navodimo i 

donošenje potrebnih Izmjena i dopuna Pravilnika o minimalnim uvjetima u pogledu 

prostora, radnika i medicinsko-tehničke opreme za obavljanje zdravstvene djelatnosti (NN 

61/2011) kojim bi se trebalo regulirati broj primalja na broj porođaja, te primaljska radna 

mjesta. 

 

- Dana 18. listopada izvješćujemo javnost o rezultatima provedenog upisa na razlikovni 

premošćujući (bridging) program primaljstva koji dijelom subvencionira Hrvatska komora 

primalja. Izvješćujemo javnost o potrebi povećanja broja prvostupnica primaljstva i jačanju 

primaljske struke.  

 

- Hrvatska komora primalja zaprimila je zamolbu za podršku otvaranja studija primaljstva na  

Hrvatskom katoličkom sveučilištu. Slijedom navedenog, ističemo da Hrvatska komora 

primalja podržava svaku inicijativu za pokretanjem istih. No pritom molimo i da se dostavi 

u Komori kurikulume navedenih primaljskih studija kao i prikaz sheme održavanja 

praktičnih dijelova nastave – posebice iz primaljskih predmeta (traženo još uvijek nismo 

zaprimili, unatoč pozitivnoj reakciji Hrvatskog katoličkog sveučilišta). 

 

- Sudjelujemo aktivno u koordiniranom radu Komora u zdravstvu na izradi prijedloga cjenika 

za priznavanje inozemnih stručnih kvalifikacija. Predstavnik Komore je prisutan i na 

koordinaciji komora izvan zdravstva po pitanju  priznavanja inozemnih stručnih 

kvalifikacija (14. listopada, Hrvatska komora arhitekata organizira sastanak na predmetnu 

temu). Pritom upozoravamo da u sustavu priznavanja inozemnih stručnih kvalifikacija, ne 



postoji efikasan i prikladan način provjere autentičnosti svjedodžbi koje dostavljaju primalje 

iz tzv. trećih zemalja (zemlje izvan europskog gospodarskog prostora). Tražimo da se 

navedeni nedostatak ukloni u pripremama najavljenih izmjena Zakona o reguliranim 

profesijama i priznavanju inozemnih stručnih kvalifikacija.  

 

- Započinjemo s prikupljanjem plana edukacija za 2014. godinu. Prema zahtjevima članica, 

organiziramo obavezna predavanja koja im nedostaju. Ovu priliku koristim kako bi još 

jednom istaknula svima članicama kojima nedostaju predavanja iz obaveznih tema 

(zakonodavstvo, etika, psihologija) da nam se jave kako bi im ih organizirali prema potrebi. 

 

- Pripremamo i dostavljamo podatke Hrvatskom zavodu za javno zdravstvo u sklopu projekta 

integracije nacionalnih registara u zdravstvu (Integration of National Health Registers). 

 

- Zaprimamo zamolbu za pravnom pomoći primalje, kojoj je, zbog nedostatka primaljskog 

radnog iskustva  odbijen upis na  razlikovni-bridging program primaljstva na medicinskom 

fakultetu u Rijeci. Radi se dakle o primalji koja nije imala prilike raditi u struci ne svojom 

krivnjom. Komora šalje predstavku na spomenutu instituciju, traži da se ovakva situacija 

ubuduće predvidi i da se primaljama sa SSS obrazovanjem, a koje imaju i prvostupništvo 

sestrinstva; omogući upis studija za stjecanje prvostupništva primaljstva (bez obzira na 

radno iskustvo) kako bi se što lakše zaposlile u primaljskoj struci. Komora je zauzela ovaj 

stav jer postoji određen broj kolegica koje se žele vratiti u struku i imaju ambicije i volje 

završiti studij za prvostupnicu primaljstva. 

 

- U sklopu projekta Ministarstva zdravlja  „Strateško planiranje ljudskih resursa u zdravstvu 

Republike Hrvatske“ u dostavljenom upitniku lociramo i ističemo ključne stvari u 

primaljstvu koje treba poboljšati sa aspekta planiranja ljudskih resursa  - a za koje je, u 

velikom dijelu odgovorna službena vlast: 

 

 otvaranje studija za prvostupnice primaljstva u svim hrvatskim regijama RH, kao i 

pokretanje studij za magistru primaljstva – diplomski studij primaljstva. 

 stvaranje mehanizama koji će omogućiti da primalje mogu i u praksi preuzeti zadatke 

od drugih zdravstvenih djelatnika u skladu s ostvarenom višom razinom obrazovanja 

te provedenim organizacijskim promjenama (navedeno i u Nacionalnoj strategiji 

razvoja zdravstva 2012 – 2020., glava 7. Strateški razvojni pravci, prioriteti i mjere; 

Prioritet 2.: Jačanje i bolje korištenje ljudskih resursa u zdravstvu; Vertikalna i 

horizontalna mobilnost) 

 u potpunosti omogućena samostalna primaljska skrb primalje nad ženama 

 sprječavanje stihijskog, neplaniranog otvaranja srednjih škola za primalje unatoč 

podacima s Hrvatskog zavoda za zapošljavanje 

 hitno otvaranje novih primaljskih radnih mjesta te hitna revizija Pravilnika o 

minimalnim uvjetima u pogledu prostora, radnika i medicinsko-tehničke opreme za 

obavljanje zdravstvene djelatnosti za odjel rađaone 

 hitno provesti usklađivanje legislative – zbog neujednačenosti Zakona o zdravstvenoj 

zaštiti sa Zakonom o primaljstvu upitna je mogućnost otvaranja privatne primaljske 

praske  

 hitno reguliranje statusa i zaštita oko 800 primalja koje ne rade na poslovima iz 

primaljske djelatnosti (rade kao medicinske sestre ili dentalni asistenti) 

 sprječavanje odljeva primalja u druge struke – otvaranje primaljskih studija 

 Stimuliranje rada na najzahtjevnijim primaljskim radnim mjestima – povećanje 

dodataka primaljama u rađaonama. Omogućavanje specijalizacije primaljama, 

primjerice onima u ginekološkim salama. 

 između primaljskih i sestrinskih radnih mjesta postoje preklapanja, koja su 

uzrokovana i zbog toga što nisu jasno propisana radna mjesta za ove dvije struke. 



Hrvatska komora primalja je navedeni popis donijela i uskladila sa pozitivnim 

propisima te isti uputila na potvrdu Ministarstvu zdravlja. Isti donijeti i omogućiti 

uklanjanje zapreke za uspostavu normalne, konstruktivne  suradnje između 

primaljske i sestrinske struke. 

 

- Dana 29. listopada predstavnici  Komore sastaju se s ravnateljicom Agencije za kvalitetu i 

akreditaciju u zdravstvu i socijalnoj skrbi. Nakon istog je dogovoreno da se radna skupina za 

primaljske liste sastane ponovno u Hrvatskoj komori primalja te odredi i u liste uvede 

indikatore kvalitete rada primalja, s obzirom da isti nisu navedeni. Bitno je napomenuti da 

će indikatori rada primalje, ukoliko se prihvate – ulaziti u minimum podataka koje bolnica 

mora prikupljati da bi uopće ušla u postupak akreditacije.  

 

- Nakon cijelog niza sastanaka sa izdavačkom kućom 24sata d.o.o., krajem listopada 

dobivamo prvo prijedlog ugovora vezan uz suradnju oko izdavanja prve primaljske knjige u 

regiji. S istim nismo zadovoljni, radimo izmjene u svrhu poboljšanja pozicije Komore 

(inzistiramo da priprema za tisak knjige ostaje u vlasništvu Komore tako da Komora može 

samostalno tiskati ponovno knjigu, traži se povećanje udjela u zaradi Komore sa 

povećanjem broja prodanih primjeraka knjige itd.). Prijedlog izmjena upućujemo 24sata 

d.o.o., i odgađamo inicijalno dogovoreni termin izlaska knjige koji je bio predviđen za kraj 

studenog 2013. do daljnjeg.  

 

- Pružamo logističku pomoć pri organizaciji sastanka najvećeg Područnog vijeća Komore; 

Grada Zagreba.  

 

studeni 2013. 

 

- Objavljujemo na službenim stranicama Komore obrazac za pristup informacijama za 

članice, ali i sve druge zainteresirane osobe. 

 

- Predstavnice Hrvatske komore primalja sudjeluju na Međunarodnoj konferenciji Midwifery 

today, pod naslovom Autonomous midwifery: The key of the Future, održanoj od 30. 

listopada do 3. studenog 2013. godine u Blankenberge-u, u Belgiji. Na konferenciji je 

sudjelovalo više od 200 sudionika od čega su većinom bile primalje, doule, maseri, 

antropolozi, sociolozi, liječnici, roditelji te ostali ljubitelji primaljstva iz 42 zemlje svijeta. Iz 

Hrvatske su na konferenciji bile nazočne Blaženka Rafaj i Silvija Würth, članice Hrvatske 

komore primalja, čije je sudjelovanje  omogućila Hrvatska komora primalja i sponzori. 

Svoja saznanja i iskustva su prenijeli članicama Komore usmeno, ali i izvještajem. 

 

- Početkom studenog dostavljamo Ministarstvu zdravlja prijedlog cjenika za rad Povjerenstva 

za priznavanje inozemnih stručnih kvalifikacija. U samom prijedlogu cjenika iznosimo 

napomenu na mjeru iz članka 17. Zakona o reguliranim profesijama i priznavanju inozemnih 

stručnih kvalifikacija. Naime, radi se o mjeri na koju ima pravo primalja koja ne zadovolji 

provjeru stručnih kompetencija; ista može  zatražiti da joj se osigura razdoblje prilagodbe u 

zdravstvenim i obrazovnim ustanovama. Ističemo da veliki broj primalja asistentica koje su 

maturirale u Republici Hrvatskoj ne može ostvariti pripravnički staž i da ta problematika 

nije riješena, te ostaje upitno kako organizirati pripravništvo za primalje iz inozemstva – 

koje ne zadovoljavaju hrvatski obrazovni standard.   

 

- Članice Komore sudjeluju na međunarodnoj konferenciji u Laškom ispred Hrvatske komore 

primalja.  

 

- Uspostavljaju se potrebni mehanizmi (Pravilnik o provjeri znanja) kako bi se provela 

provjera znanja za primalje koje se nisu učlanile u Komoru 3 godine od polaganja stručnog 

ispita. Istim pravilnikom regulira se i situacija kada članica u postupku trajnog stručnog 



usavršavanju u licencnom razdoblju nije skupila dovoljan broj bodova. Ista će, ukoliko želi 

obnoviti licencu, morati proći provjeru znanja.    

 

- Sredinom mjeseca koordiniramo provođenje međunarodne ankete Prva opskrba 

novorođenčeta, čiji je provoditelj Zdravstveni fakultet u Ljubljani. 

 

- Svakoj članici ponaosob šaljemo dopis kojim je obavještavamo o njezinom trenutnom stanju 

bodova. Isti dopis je poslan više od godinu dana prije isteka licencnog razdoblja, 

relicenciranja kako bi se članice upozorilo na eventualni nedostatak bodova i omogućilo da 

u ostatku licencnog razdoblja steknu potreban broj bodova. Komora aktivno radi na tome da 

2015. godine svaka članica ima potreban broj bodova i da što manji broj članica mora izaći 

pred ispitnu komisiju kako bi im se mogla obnoviti licenca. Reakcije na poslane dopise su 

bile izuzetno pozitivne.  

 

- Izrađujemo prvu radnu verziju ginekoloških lista odnosno, primaljske dokumentacije za 

ginekološke odjele i ambulante. 

 

- Sastajemo se sa konzultantom Davidom Hubertom koji zastupa Europsko regulatorno tijelo, 

a na sastanku je između ostalog razmotrena i problematika odnosno perspektiva hrvatskih 

primalja u Europskoj uniji. 

 

- Na sastanku u Ministarstvu zdravlja dogovaramo unaprjeđenja primaljske struke. Zamjenik 

ministra zdravlja prim.mr.sc. Marijan Cesarik je na sastanku prepoznao i prihvatio 

argumentaciju Komore o potrebama za izmjenama i dopunama Pravilnika o minimalnim 

uvjetima u pogledu prostora, radnika i medicinsko-tehničke opreme za obavljanje 

zdravstvene djelatnosti, kojim bi se preciznije definirao broj primalja u rađaoni, kao i vrsta 

zdravstvenih djelatnika na odjelima ginekologije i opstetricije. Ovom prilikom ukazali smo 

zamjeniku ministra na problem specijalizacije primalja jer sukladno važećim zakonskim i 

podzakonskim aktima trenutno nije dopuštena specijalizacija primalja u našoj zemlji. 

Zamjenik ministra se složio sa stavom Komore da bi primaljama trebala biti dopuštena 

specijalizacija te je dogovoreno da će Hrvatska komora primalja dostaviti Ministarstvu 

prijedlog pravilnika o specijalizaciji primalja. Zamjenik ministra prim.mr.sc. Marijan 

Cesarik na sastanku je također ustvrdio kako bi primalje morale biti sastavni dio 

patronažnog tima, u dijelu patronaže koja se odnosi na skrb nad trudnicom, rodiljom i 

babinjačom, kao i novorođenčetom te se mogu očekivati daljnje aktivnosti obiju tijela po 

tom pitanju. Zamjenik ministra je istaknuo potrebu za pokretanjem dodatnih razlikovnih 

bridging i preddiplomskih studija na cijelom području Republike Hrvatske, kako bi se 

osigurao što veći broj kvalitetno educiranih prvostupnica primaljstva te vrhunska primaljska 

skrb u svim hrvatskim regijama. Primalje imaju punu podršku Ministarstva zdravlja za 

otvaranje primaljskih studija tamo gdje je to moguće provesti. Također, najavljene su i 

izmjene strukovnih zakona svih zdravstvenih djelatnosti, a prilikom koje će u Zakon o 

primaljstvu biti uveden i priziv savjesti, u sklopu prethodno dogovorenih mjera osnaženja 

već postojećih zaštitnih mehanizama primalja po tom pitanju. Zamjenik ministra je naglasio 

da je primaljstvo jedno od najljepših i u zdravstvenom sustavu najvažnijih zanimanja, čijem 

unaprjeđenju i daljnjem razvoju treba posvetiti posebnu, zajedničku pozornost, za boljitak 

trudnica, rodilja i novorođenčadi. Sastanak je ocijenjen iznimno uspješnim od strane svih 

sudionika te je dogovoren slijed postupanja kojim će se riješiti neki od gorućih problema 

primaljstva, ali i osigurati nova poboljšanja za samu struku. 

 

- Obavještavamo članstvo da je od 25.10.2013. godine svaki poslodavac dužan osigurati svog 

radnika odnosno platiti policu osiguranja od profesionalne odgovornosti i savjetujemo ih da  

provjere sa svojim poslodavcima jesu li isti ispunili svoju zakonsku obvezu. 

 

- Objavljujemo na stranicama i obrazac za prigovor na rad djelatnika Komore. 



 

prosinac 2013. 

 

- Upućujemo dopis na Medicinski fakultet Sveučilišta u Zagrebu vezano za otvaranje 

primaljskog studija. Ističemo da je Hrvatska komora primalja na nedavnom sastanku u 

Ministarstvu zdravlja osigurala podršku za pokretanje toliko potrebnog studija primaljstva. 

Ističemo, u obraćanju fakultetu; i da smo podršku za otvaranje primaljskog studija pribavili i 

od Ministarstva znanosti, obrazovanja i sporta u 2012. godini, kao i nedavno od Ministarstva 

vanjskih i europskih poslova u okviru njihove nadležnosti.  

 

- Sudjelujemo na obilježavanju 20 godina provođenja programa „Rodilišta – prijatelji djece“. 

 

- Izdajemo novi broj Primaljskog vjesnika. 

 

- Predsjednica Europske primaljske asocijacije (EMA) nam dostavlja upitnik o Direktivi 

2005/36/EZ Europskog parlamenta i Vijeća o priznavanju stručnih kvalifikacija. Ovaj 

upitnik je sadržavao set specifičnih pitanja o stručnom osposobljavanju primalja prema 

programu navedenom u predmetnoj direktivi. Odgovorima na ovaj upitnik smo 

implementirali iskustva Hrvatskih primalja o primjeni novog obrazovnog kurikuluma. Ovo 

je prvi korak u procesu modernizacije ove vrlo važne direktive za primalje, a Hrvatska 

komora primalja je dala svoj obol spomenutom procesu kao dugogodišnja članica Europske 

primaljske asocijacije.  

 

- Donosimo Pravilnik o radu etičkog povjerenstva. 

 

- Tražimo od Ministarstva zdravlja hitno održavanje sastanka vezanog za pitanje „zatečenog 

stanja“ i rada primalja na mjestima medicinskih sestara i tehničara, te obratno. Rješavanje 

ovog pitanja je u direktnoj nadležnosti Ministarstva zdravlja, i isto je ostalo neriješeno od 

samog osnutka Komore.  

 

- Tražimo od resornog ministarstva tumačenje jesu li primalje koje su stekle naziv 

Prvostupnice primaljstva na Stručnom studiju Primaljstva Sveučilišta u Rijeci po 

obrazovnom programu od 2009. godine; obavezne polagati stručni ispit za primalju 

prvostupnicu. Iste su naravno već obavile pripravnički staž i položile stručni ispit za 

primalju nakon završenog srednjoškolskog obrazovanja. Aktualiziramo ovo pitanje iz 

razloga što nam kolegice javljaju da se stručni ispit ne razlikuje u sadržaju i postupku od 

onog za primalje-asistentice. Unatoč propisima na snazi, ne možemo se složiti s 

Ministarstvom zdravlja i inzistirati da članice idu ponovno na polaganje stručnog ispita, koji 

je istog sadržaja a  koji se plaća i polaže dva puta, samo pod drugim nazivom. Također, na 

sastanku upozoravamo da je sadržaj samog uvjerenja pogrešan te da se isti treba doraditi.   

 

- Krajem prosinca, dobivamo novi prijedlog ugovora od izdavačke kuće 24sata d.o.o., opet 

nismo zadovoljni postavljenim uvjetima. Nakon analize, izrađujemo svoj prijedlog ugovora 

i dostavljamo ga ponovno u 24sata d.o.o.. 

 

siječanj 2014. 

 

- Tijekom proteklih mjeseci intenzivno komuniciramo s jednom članicom Komore koja je 

otišla raditi u Švedsku. Početkom siječnja 2014. godine,  prenosimo njezina iskustva 

prilagode na rad u primaljstvu u Švedskoj u obliku informativnog teksta na službenoj 

stranici Komore. 

 

- Medicinski fakultet u Zagrebu odgovara na dopis Komore koordinativnim sastankom na 

predloženu temu otvaranja studija primaljstva pri Medicinskom fakultetu Sveučilišta u 



Zagrebu.  Na sastanku je bilo riječi o aktualnim problemima koje usporavaju pokretanje 

spomenutog studija poput, primjerice, nedostatka nastavnog kadra, a ovom prilikom su 

predstavnici Komore ukratko izložili i konkretne podatke o broju prvostupnica primaljstva u 

Hrvatskoj što govori u prilog potrebe za obrazovanjem istih. Sastanak je iskorišten kako bi 

se dogovorile konkretne mjere i rokovi u svrhu što skorijeg pokretanja primaljskog studija.  

 

- Ministarstvo zdravlja donosi tumačenje prema kojem su primalje, koje su diplomirale 

prvostupništvo primaljstva a prethodno položile stručni ispit,  obavezne ponovno polagati 

stručni ispit za primalju prvostupnicu. Odlučujemo adresirati ovo pitanje ponovno osobno 

zamjeniku ministra iz razloga što se Komora ne može složiti sa navedenim stavom. 

 

- U siječnju zaprimamo upit članice o mogućnostima za otvaranje privatne primaljske prakse; 

istom prilikom, članica nas obavještava o nepravilnostima vezanim uz zapošljavanje 

medicinskih sestara na primaljskim radnim mjestima.  Donosi se odluka da se u navedenu 

instituciju uputi stručni nadzor te da se izvrši provjera činjeničnog stanja i poduzmu 

potrebne mjere. Ovom prilikom, molim sve članice koje primijete ovakve nepravilnosti da 

nam to prijavite. Naravno, Vaši podaci ostati će poznati samo Hrvatskoj komori primalja. 

 

- Javlja nam se članica koja radi u općoj praksi, liječnik kod kojeg radi odlazi u mirovinu, i 

ona na njegov prijedlog potpisuje sporazumni raskid ugovora o radu – i tek potom se obraća 

Komori za pomoć. U ovom pitanju se radi o problemima vezanim uz zatečeno stanje, 

kojima se Komora bavi od svojeg osnutka. Ovdje moram napomenuti – Komora Vam pruža 

besplatnu pravnu pomoć – no, vrlo malo možemo napraviti za Vas ako već potpišete 

sporazumni raskid ugovora o radu. Istišćem ovaj slučaj jer je čest, i napominjem Vam; 

ukoliko imate bilo kakve dvojbe u ovakvim situacijama kontaktirajte nas, ili sindikat; 

nemojte postupati bez pravnog savjeta i tek ga naknadno tražiti. 

 

- Sredinom siječnja održava se koordinativni sastanak na temu otvaranja studija primaljstva 

pri Medicinskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu na inicijativu Komore iz prosinca 2013. 

Predstavnike Hrvatske komore primalja; predsjednicu Komore Barbaru Finderle, 

predsjednicu Vijeća komore Eriku Spirić i tajnika Komore Hrvoja Perinića primio je Dekan 

Akademik gospodin Davor Miličić i prof.dr.sc. Vesna Jureša, prodekanica za nove studije. 

Na sastanku je bilo riječi o aktualnim problemima koje usporavaju pokretanje spomenutog 

studija. Komora na sebe preuzima određene korake, te ispunjenje istih stavljamo na 

prioritetnu listu zadataka Komore.  

 

- Dobivamo još jednu verziju prijedloga Ugovora 24sata d.o.o., istu opet dorađujemo i 

tražimo poboljšanje uvjeta iz Ugovora. Sami pregovore prate  konstantne promjene uvjeta u 

dužini materijala knjige, potrebni su stalni urednički zahvati i promjene na već gotovom 

materijalu. Unatoč činjenici da nemamo potpisan ugovor, traži se od nas da po potpisu istog: 

odmah dostavimo materijal za knjigu prema uvjetima iz ugovora – što predstavlja najveći 

izazov u ovom djelu projekta.  

 

- Zaprimamo službeni poziv za sudjelovanje na konferenciji Europske komisije o 

modernizaciji Direktive 2005/36/EZ Europskog parlamenta i Vijeća o modernizaciji stručnih 

kvalifikacija. Ova Direktiva direktno utječe na obrazovanje primalja u svakoj članici 

Europske unije jer su oni temelj za migraciju primalja i priznavanje njihovog stručnog 

statusa diljem Europe.  

 

- Započinjemo s pripremama za organizaciju Sjednice Skupštine u veljači.  

 

- Upućujemo požurnicu Ministarstvu zdravlja za suglasnost na Prijedlog izmjena i dopuna 

Statuta kojim bi se trebalo riješiti pitanje zatečenog stanja primalja koje ne rade na 

primaljskim radnim mjestima te omogućiti uspostavljanje instituta dobrovoljnog članstva.   



 

- Sudjelujemo na koordinativnom sastanku Komora vezano na problematiku priznavanja 

inozemnih stručnih kvalifikacija.  

 

- Obraća nam se Ministarstvo zdravlja za suradnju na projektu pod nazivom „Edukacija 

mentora za medicinske sestre i primalje“. Projektom se traže sredstva za mentore i opremu u 

svrhu boljeg prijenosa stečenih znanja na fakultetima u samu praksu. Od Komore se traži da 

napravi analizu tržišta za traženu edukacijsku opremu i tehničke specifikacije za nastavne 

„fantome“. 

 

Upućujemo prigovor na sadržaj projekta zbog odabrane vrste i broja edukacijskih lutaka, te 

koristimo priliku i upućujemo i zamolbu da se kupljena oprema ustupi i za korištenje na 

novom primaljskom studiju Medicinskog fakulteta u Zagrebu. Naime, kao jedan od ključnih 

problema pri pokretanju studiju primaljstva u Zagrebu, istaknuta je i vrlo skupa nastavna 

oprema. Ministarstvo zdravlja uvažava primjedbe Komore te imenujemo i stalnu suradnicu 

za rad ne projektu ispred Komore, gospođu Biserku Matok Glavaš. 

 

- Upućujemo požurnicu na Visoki Upravni sud za rješavanje predmeta Zatečenog stanja 

primalja, naglašavamo da se radi o sudbini 800 primalja i njihovih obitelji. 

 

-  Održavamo još jedan sastanak u Agenciji za kvalitetu i akreditaciju u zdravstvu i socijalnoj 

skrbi vezano za uvođenje indikatora kvalitete rada primalja u primaljsku dokumentaciju.  

 

- Krajem mjeseca konačno usuglašavamo ugovor s 24sata d.o.o. oko izdavanja knjige te isti 

potpisujemo. 

 

veljača 2014. 

 

- Hrvatska komora primalja, 04. veljače 2014. godine dostavlja u Ministarstvo zdravlja 

prijedlog Primaljskih lista kao i Prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o minimalnim 

uvjetima u pogledu prostora, radnika i medicinsko tehničke opreme za obavljanje 

zdravstvene djelatnosti. Navedenim prijedlogom konkretizira se prethodni dogovor i traži  

se da na odjelima ginekologije i opstetricije rade isključivo primalje, kao i da se primalje 

uvrste u patronažnu skrb žena i novorođenčadi. Tom prilikom, dostavljamo i osobno 

zamjeniku ministra zdravlja prim.mr.sc. Marijan Cesariku i prijedlog primaljske 

dokumentacije te dobijamo snažnu podršku za daljnji korak; verifikaciju iste kroz pilot 

projekte u hrvatskim bolnicama. Zamjenik ministra je najavio i održavanje zajedničkog 

sastanka predstavnika Hrvatske komore medicinskih sestara, Hrvatske komore primalja i 

Hrvatske komore dentalne medicine na kojem bi se finalizirale pravne smjernice i 

koordinacija rada komora vezanih uz zatečeno stanje i rad primalja na radnim mjestima 

dentalnih tehničara i medicinskih sestara. 

 

Dio sastanka bio je posvećen i predloženim izmjenama Statuta Hrvatske komore primalja i 

potrebnim doradama kako bi se iste što prije uvažile. Prema najavama Ministarstva zdravlja, 

predložene izmjene bi uskoro trebale biti odobrene; što bi omogućilo uspostavljanje 

dobrovoljnog članstva te olakšavanje pozicije članicama koje ne rade na primaljskim radnim 

mjestima. 

 

Na sastanku se također razgovaralo o izmjeni odredba Pravilnika o pripravničkom stažu 

zdravstvenih radnika (NN 2/11, 14/13) koje obvezuju primalje sa položenim stručnim 

ispitom nakon srednje škole; na ponovno polaganje istog nakon stjecanja diplome 

prvostupnice primaljstva. Ova inicijativa je prepoznata i od strane Ministarstva zdravlja te 

su najavljeni koraci po pitanju izmjene predmetnog pravilnika, a prijedlog istih će dostaviti 

Hrvatska komora primalja u što kraćem roku. 



 

- Predsjednica Komore prisustvuje edukacija Zakonodavstvo u primaljstvu 05. veljače u 

Splitu (u dva termina, u 15:00 i u 19:15 sati), a kada se raspravlja i o ostalim aktualnim 

temama i problematici tog Područnog vijeća.  

 

- Predsjednica Hrvatske komore primalja sudjeluje 12. veljače 2014. konferenciji Europske 

komisije o modernizaciji Direktive 2005/36/EZ Europskog parlamenta i Vijeća o 

modernizaciji stručnih kvalifikacija.  

 

- Upućujemo dopis Medicinskom fakultetu u Splitu radi povećanja upisne kvote studentica 

koje nisu položile državnu maturu.  

 

- Pripreme za Sjednicu Skupštine 

 

 

S poštovanjem, 

 

    

         Predsjednica Hrvatske komore primalja  

       Barbara Finderle, primalja, bacc. med.techn. 

                                                                                       
 

 
 


